
Protokół Nr XXV/18 

Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne 

odbytej w dniu 28 czerwca 2018 r. 

 

Obrady Sesji rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 12:15. Rada Gminy obradowała 

w budynku świetlicy wiejskiej w Kołakach Kościelnych. 

Ad. 1)   
Obrady XXV Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne otworzyła i prowadziła Przewodnicząca 

Rady – Pani Dorota Sobol, która przywitała radnych gminy (lista obecności Zał. Nr 1), Wójta 

Gminy Sylwestra Jaworowskiego, Skarbnika Gminy Gabrielę Mioduszewską, Radcę 

prawnego Grzegorza Krawczyka, kierownika OPS Dorotę Bogdańską, kierownika Biblioteki 

Publicznej Panią Annę Łubnicką, zaproszonych gości (Zał. Nr 2), Panie i Panów sołtysów 

(lista obecności Zał. Nr 3). W sesji brali udział mieszkańcy gminy Kołaki Kościelne (Zał. Nr 

4). 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła prawomocność obrad 

– w sesji udział bierze 11 radnych. 

Ad. 2) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad XXV sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad XXV sesji Rady Gminy. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z XXIV sesji Rady Gminy z dnia 25 marca  2018 r. 

5. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

      a/ zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

gminy na rok 2017 rok: 

        - dyskusja i podjęcie uchwały, 

      b/ absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok: 

        - dyskusja i podjęcie uchwały, 

     c/ zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2018 – 

2029, 

     d/ zmian w budżecie gminy, 

     e/ zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i 

niepublicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych i szkół podstawowych na terenie 

gminy Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i 

wykorzystania dotacji, 

     f/ zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, na okres od dnia 1 

września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r., 

    g/ ustalenia wynagrodzenia wójta. 

7. Sprawozdanie za rok 2017 z wykonania uchwały Nr XIII/73/12 Rady Gminy Kołaki 

Kościelne z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania, 

zamiany i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas 

oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony. 

8. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 13 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2017. 

9.  Sprawozdanie z realizacji zadań przez Bibliotekę Publiczną Gminy Kołaki Kościelne za 

2017 r. 



10. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2017 rok. 

11. Informacja na temat opieki medycznej oraz funkcjonowania medycyny szkolnej w 2017 

roku na terenie gminy Kołaki Kościelne. 

12. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołakach Kościelnych za 

2017 rok. 

13. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2017 rok Gminy Kołaki Kościelne. 

14. Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie wspierania rodziny w Gminie Kołaki 

Kościelne za 2017 rok. 

15.  Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kołaki Kościelne za 2017 rok. 

16. Sprawozdanie z realizacji lokalnego programu pomocy społecznej „Program Aktywności 

Lokalnej dla Gminy Kołaki Kościelne” za 2017 rok. 

17. Sprawy różne. 

18. Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 5). 

Następnie zapytała, czy są uwagi dotyczące przedstawionego porządku obrad. 

Radni nie zgłosili uwag. 

Ad. 3) 

W tym punkcie radni nie składali interpelacji i zapytań. 

Ad. 4) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do protokołu z obrad z XXIV 

sesji Rady Gminy z dnia 25 marca 2018 r.  

Radni nie zgłosili uwag, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie protokołu poprzez 

głosowanie: 

- za – 11 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z obrad z XXIV sesji Rady Gminy z dnia 25 

marca 2018 r.  został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 5)   
W tym punkcie Wójt Gminy przedstawił informację o pracy między sesjami. 

Poprzednia sesja miała miejsce 15 marca 2018 r., na której Wysoka Rada podjęła następujące 

uchwały w sprawach:  

1) zmian w budżecie gminy, 

2) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz 

sołecki na 2019 rok, 

3) trybu  udzielania  i rozliczania  dotacji  dla  publicznych i niepublicznych przedszkoli, 

oddziałów przedszkolnych i szkół podstawowych na terenie gminy Kołaki Kościelne oraz 

trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji, 

4) dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli w 2018 roku, zatrudnionych w 

oddziałach przedszkolnych oraz szkole podstawowej, dla których gmina Kołaki  

Kościelne jest organem prowadzącym,  

5) projektu zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i 

gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe,  

na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r., 

6) podziału gminy Kołaki Kościelne na okręgi wyborcze w wyborach do rady gminy, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

wyborczym, 

7) podziału Gminy Kołaki Kościelne na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, 

granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 



8) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  

bezdomności zwierząt na terenie gminy Kołaki Kościelne, 

9) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

na 2018 rok, 

10) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 rok, 

11) wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych dla Gminy Kołaki 

Kościelne. 

Powyższe uchwały zostały przedłożone Wojewodzie Podlaskiemu, w sprawach dotyczących 

oświaty również do Kuratorium Oświaty w Białymstoku, a w sprawach finansowych do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku. 

W okresie między sesjami Urząd Gminy realizował bieżące sprawy. Z ważniejszych rzeczy, 

które zostały zrealizowane w tym okresie to: 

1/  Obecnie trwa remont budynku Urzędu Gminy. Do tej pory została wymieniona stolarka 

okienna piwnic oraz nadziemia budynku, dokonano wymiany pokrycia dachowego wraz z 

dociepleniem stropu, wykonano 500 m odwiertów pod gminą. Służy to do pompy ciepła, 

która będzie wykorzystywana w najbliższym sezonie grzewczym gminy. Obecnie trwają 

prace dociepleniowe, niedługo rozpoczną się prace tynkarskie. 

2/ 30 kwietnia została podpisana umowa z Urzędem Marszałkowskim na dofinansowanie  87 

instalacji solarnych na prywatnych domach mieszkańców gminy. Zgodnie z umową całkowita 

wartość projektu wyniesie 1.395.814,50 zł, z czego współfinansowanie ze środków Unii 

Europejskiej będzie wynosiło 966.112,50 zł. 

3/  W dniu 28 maja 2018 r. nastąpiło otwarcie ofert dotyczące postępowania: „Budowa 

systemu kolektorów słonecznych na terenie gminy Kołaki Kościelne”. Została złożona  jedna 

oferta na kwotę 1.368.713,88 zł. W dniu jutrzejszym zostanie podpisana umowa, ponieważ 

zweryfikowaliśmy wszystkie dokumenty, wszystko zgadza się z zamówieniem publicznym. 

4/ Obecnie trwa remont SUW Zanie-Leśnica. Do tej pory wymieniono 2 filtry, na dniach 

zostaną te dwa filtry uruchomione, także możemy się spodziewać drobnych przerw w 

dostawie wody, ale będziemy kontrolować to, żeby nie było to uciążliwe dla mieszkańców. 

5/  Informacja dotycząca PSZOK: 

Przyjmowane są następujące odpady dostarczone w sposób segregowany (w workach lub 

pojemnikach): przeterminowane leki i chemikalia, zużyte baterie i akumulatory, zużyty sprzęt 

elektryczny i elektroniczny, meble i inne odpady wielkogabarytowe, zużyte opony ale tylko z 

samochodów osobowych, odpady zielone oraz gruz betonowy, papier, szkło, metale, 

tworzywa sztuczne. 

6/ Mieszkańcom, którym urodziło się dziecko a także tym u których nastąpił zgon w rodzinie, 

prosimy o aktualizacje deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami pok. nr 25 

w Urzędzie Gminy. 

7/  Został złożony wniosek do Wojewody Podlaskiego o powołanie komisji do szacowania 

szkód w uprawach spowodowanych suszą. Ta komisja została już powołana. Za pół godziny 

rozpocznie się spotkanie w Urzędzie Wojewódzkim, pojechała tam nasza delegacja w sprawie 

suszy. Można już składać wnioski o oszacowanie strat. 

8/ Przeszliśmy pozytywną weryfikację wniosku o płatność pośrednią I etapu realizacji zadania 

„Zaprojektowanie i zmiana nawierzchni ul. Wyszyńskiego” I etap zakładał dokumentację 

projektową, pozwolenia na budowę i wszystkie dokumenty związane z rozpoczęciem 

inwestycji. Nastąpi już zwrot tej dotacji. Dzisiaj dostałem zapewnienie od wykonawcy, że do 

połowy lipca inwestycja ta już ruszy. 

9/  Została złożona jedna oferta na przebudowę drogi Gosie Otole. Oferta ponad 550 tys. zł. 

Ta oferta zostanie odrzucona, będziemy ogłaszać kolejne przetargi, aż do skutku. Niestety jest 

to taki rok, gdzie wszystkie ceny praktycznie trzykrotnie poszły w górę. Nie stać nas na to, 

żeby w tej chwili za taką cenę remontować. Podkreślam, że w budżecie zaplanowane jest cały 



czas 140 tys. na remont tej drogi i być może, jak się pojawią kolejne programy unijne, czy 

nasze krajowe, będziemy składać wnioski na te drogę, żeby jak najszybciej tą drogę 

wyremontować. 

10/ Pozyskano dofinansowanie na sprzęt do OSP  Szczodruchy na kwotę 8.000 zł. 

11/ Obecnie przygotowywany jest wniosek w ramach programu „Ja w internecie”. W ramach 

tego programu może uda się nam pozyskać trochę sprzętu elektronicznego do szkoły. 

12/ 2 maja odbyła się uroczystość Dnia Flagi RP. Wszystkim, którzy uczestniczyli bardzo 

dziękuję za przybycie. 

13/ 23 czerwca odbyła się uroczystość 90-lecia powstania OSP w Szczodruchach. 

Na tym Pan Wójt zakończył informację (Zał. Nr 6). 

W trakcie przedstawiania informacji przez Wójta Gminy, na sesję przybył radny Janusz 

Milewski. 

Ad. 6a)  

W tym punkcie Pani Skarbnik przedstawiła sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z 

wykonania budżetu gminy na rok 2017 rok. Zwróciła uwagę na ważne kwoty, które dotyczą 

naszego wykonania budżetu. Zarządzeniem Nr 266/18 z dnia 16 marca 2018 r. została 

przedstawiona informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za 2017 rok  (Zał. Nr 7) 

Radzie Gminy i Regionalnej Izbie Obrachunkowej, która po zapoznaniu wydała pozytywną 

opinię o wykonaniu budżetu za 2017 rok (Zał. Nr 8). W naszym budżecie wykonanie 

dochodów kształtowało się na poziomie 9 712 053,55 zł, co stanowi 94,97 % planowanych 

dochodów, natomiast wydatki kształtowały się na poziomie 9 593 916,75 zł, co stanowi 89,50 

% planowanych wydatków. Poszczególne dochody i wydatki zostały opisane w załączniku Nr 

7 i omówione na komisji. Czyli, jak Państwo będziecie mieli jeszcze pytanie do wydatków, to 

tam zostało omówione i dział i paragraf i rozdział, co do grosza. Budżet nasz zamknął się 

nadwyżką dochodów nad wydatkami w kwocie 118 136,80 zł, wydatki majątkowe, to 

201 648,27 zł. Na obsługę długu wydaliśmy 63 890,33 zł, rozchody budżetu, czyli nasze 

spłaty kredytów kształtowały się na poziomie 257 616,00 zł.  

Również Zarządzeniem Nr 273/18 zostało przekazane sprawozdanie za 2017 rok w skład 

którego wchodzą: bilans wykonania budżetu, bilans jednostki budżetowej i samorządowego 

zakładu budżetowego, rachunek zysków i strat jednostki budżetowej, zestawienie zmian w 

funduszach jednostki (Zał. Nr 9). Na tym Pani Skarbnik zakończyła i poprosiła o pytania 

dotyczące naszego wykonania. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radny Leszek Gosk zapytał – jakie były należności z tytułu podatków i opłat na dzień 31 

grudnia 2017 roku? 

Pani Skarbnik – 12 405,83 zł. 

Radna Jolanta Konopka zapytała – w jakiej kwocie zostały wykonane dochody na dzień 31 

grudnia 2017 roku z tytułu podatków i opłat? 

Pani Skarbnik – całe nasze dochody z tytułu podatków kształtowały się na poziomie: od osób 

prawnych 241 101,80 zł, tj. 101,33%,  natomiast od osób fizycznych 407 678,95 zł tj. 

106,7%. 

Radny Janusz Ołdakowski – zapytał, jakie są skutki obniżenia górnych stawek podatkowych? 

Pani Skarbnik – z tego co pamiętam, to około 250 696,87 zł. 

Radny Janusz Podbielski zapytał – jaka wystąpiła różnica między otrzymaną subwencją 

oświatową a przekazywaną dotacją dla szkoły w Szczodruchach? 

Pani Skarbnik – 63 386 zł. Tyle dopłaciliśmy ze środków własnych, a plany na następny rok 

są około 100 tys. zł. Nie są to jeszcze realne plany dlatego, że stowarzyszenie Edukator 

złożyło pismo o likwidacji niepublicznego przedszkola i dzieci przejdą do oddziałów 

przedszkolnych, a dotacja na niepubliczne przedszkole jest 75% wydatków na oddziały 

przedszkolne 100%, to na pewno będzie to zwiększone. 



Na  tym dyskusja została zakończona. Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej Pana Wojciecha Szeligowskiego o odczytanie opinii komisji o 

wykonaniu budżetu gminy za 2017 rok. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinie komisji o przedłożonym 

sprawozdaniu finansowym, sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2017 rok (Zał. Nr 

10). 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Pani Dorota Sobol poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu gminy za 2017 rok poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2017 rok została podjęta 

jednogłośnie (Zał. Nr 11). 

Ad. 6 b) 

W tym punkcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu wykonania 

budżetu za 2017 rok przedstawiła Przewodnicząca Rady, po przedstawieniu wniosku Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu wykonania budżetu gminy za 

2017 rok przez przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Wojciecha Szeligowskiego (Zał. 

Nr 12). 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła opinię RIO w sprawie wyrażenia opinii o 

przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Kołaki Kościelne wniosku o udzielenie 

Wójtowi absolutorium za 2017 rok (Zał. Nr 13). 

Następnie Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie uchwały w sprawie absolutorium dla 

Wójta Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z 

tytułu wykonania budżetu za 2017 rok została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 14). 

Pan Wójt podziękował za kredyt zaufania, za dzisiejsze absolutorium. To dowód na to, że 

gmina idzie w dobrym kierunku, że decyzje podejmowane przeze mnie są dobre. Ale nie jest 

to tylko moja zasługa, to jest zasługa pracowników Urzędu, jednostek podległych, Państwa 

radnych, waszych dobrych decyzji, wszystkich, którzy przyczyniają się do rozwoju tej gminy. 

Jest to kolejny kredyt zaufania, za który bardzo dziękuję, jest to motywacja do dalszej mojej 

pracy. 

Ad. 6c)  
W tym punkcie zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 

2018 – 2029 przedstawiła Skarbnik Gminy. Zwróciła uwagę, że zmiany polegają na 

uaktualnieniu wykonanych dochodów i wydatków oraz wyniku budżetu za 2017 rok, jak 

również zaktualizowano plan dochodów i wydatków na 2018 rok, dokonanych zmianami 

budżetu gminy na podstawie dotychczas podjętych zarządzeń i uchwał (Zał. Nr 15). 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie zmian Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2018 – 

2029 poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  

Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2018 – 2029 została podjęta jednogłośnie (Zał. 

Nr 15). 

Ad. 6d) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy omówiła Skarbnik 

Gminy Gabriela Mioduszewska (Zał. Nr 16). 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie uchwały w 

sprawie zmian w budżecie gminy poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy  została 

podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 16). 

Ad. 6e) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla publicznych i niepublicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych i szkół 

podstawowych na terenie gminy Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji przedstawiła Hanna Dąbrowska-pracownik 

urzędu gminy (Zał. Nr 17). 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych przedszkoli, 

oddziałów przedszkolnych i szkół podstawowych na terenie gminy Kołaki Kościelne oraz 

trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 

dla publicznych i niepublicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych i szkół 

podstawowych na terenie gminy Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 17). 

Ad. 6f) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci 

szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – 

Prawo oświatowe, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. 

przedstawiła Hanna Dąbrowska – pracownik urzędu gminy (Zał. Nr 18). 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, na okres od dnia 1 

września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r., poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego 

wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 

sierpnia 2019 r., została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 18). 

 



Ad. 6g) 

W tym punkcie rozpatrywano projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta 

Gminy. Przewodnicząca Rady powiedziała, że uchwała była omawiana na komisji i 

jednogłośnie zagłosowali za uchwałą, ale pokrótce  przypomnę, bo wszystkich radnych nie 

było na komisjach. W uzasadnieniu do tej uchwały Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę na 

to, że realizowane inwestycje w naszej gminie, to: nowy plac zabaw przy szkole w Kołakach 

Kościelnych, zmiany lokalizacji przedszkola oraz nowoczesne wyposażenie, samochód 

ciężarowy, dzięki któremu zebrano 40 ton odpadów wielkogabarytowych, budowa instalacji 

fotowoltaicznych w gospodarstwach na terenie naszej gminy, tereny rekreacyjne nad stawem 

w Kołakach, siłownia, altany w Podłatkach, Szczodruchach oraz w Kruszach, budowa 

kolektorów słonecznych – 87 gospodarstw zostało wyposażone w kolektory słoneczne, 

wymiana wodociągu na ul. Wyszyńskiego w Kołakach Kościelnych, przebudowa ul. 

Wyszyńskiego w Kołakach w trakcie, remont Urzędu Gminy, remont stacji uzdatniania wody 

w Zaniach-Leśnicy, doposażenie świetlicy w miejscowości Wróble-Arciszewo. Także 

widzimy, coś się dzieje, coś remontujemy. Pozyskane zostały środki – jest to kwota znaczna – 

ok. 3 mln zł. Dostaliśmy do straży pożarnej dwa samochody strażackie, pozyskano środki na 

wyposażenie OSP, zorganizowanie uroczystości kulturalne i patriotyczne, m. in. Dzień 

Seniora, festyny dożynkowe i wiele innych, za co dziękuję Państwu za uczestniczenie w 

uroczystościach, Państwu sołtysom i Państwu radnym i zapraszamy na przyszłość. W Szkole 

Podstawowej, gdzie po wielu latach słabych wyników nauczania, szkoła zaczęła odnosić 

sukcesy. W tym roku gratulacje dla naszych uczniów i nauczycieli, dla Rady Pedagogicznej. 

Przez te lata Kołaki Kościelne odwiedziło wielu ważnych gości – ministrów, posłów, 

samorządowców najwyższego szczebla, dzięki temu gmina staje się bardziej zauważalna i 

wspierana. Plan zagospodarowania przestrzennego związany z terenami inwestycyjnymi, 

które są ogromną szansą rozwoju dla naszej gminy. Ponadto toczące się sprawy sądowe, które 

są wynikiem budowy w roku 2014 370 sztuk oczyszczalni, na które poprzednia władza 

zaciągnęła duży kredyt, który musimy spłacać do 2029 roku, to jest ogromnym obciążeniem 

dla naszej gminy. Pokrótce przedstawiłam, ale może z Państwa radnych ktoś ma jeszcze 

pytanie. 

Radna Jadwiga Żabińska – stwierdziła, że nie jest łatwo rządzić, kiedy ma się cały budżet. Na 

początku zadłużenie było prawie 40%, mając 45% mniej budżetu, niż było poprzednio, to 

chyba dokonania są bardzo duże, i jak się niema, to trzeba nad tym bardzo mocno pracować. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o dalszą dyskusję.  

Dyskusji nie podjęto, więc Przewodnicząca przeszła do głosowania nad uchwałą: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie wynagrodzenia została podjęta 

jednogłośnie (Zał. Nr 19). 

Głos zabrał Wójt Gminy – jest mi trochę niezręcznie wypowiadać się w tym temacie, ale 

chciałbym bardzo podziękować za kolejny dowód na to, że decyzje są słuszne. Utwierdza 

mnie to w tym przekonaniu, żeby dalej w tym kierunku iść i dziękuję serdecznie Państwu. 

Ad. 7) 

W tym punkcie sprawozdanie za rok 2017 z wykonania uchwały Nr XIII/73/12 Rady Gminy 

Kołaki Kościelne z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie określenia zasad nabywania, 

zbywania, zamiany i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania 

na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony przedstawił Wójt Gminy i 

poprosił o pytania.  (Zał. Nr 20). 

 

 



Ad. 8) 

W tym punkcie sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 13 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2017 

przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Danuta Niewińska (Zał. Nr 21). 

Dyskusji nie podjęto. 

Ad. 9) 

W tym punkcie sprawozdanie z realizacji zadań przez Bibliotekę Publiczną Gminy Kołaki 

Kościelne za 2017 r. przedstawiłam kierownik biblioteki Pani Anna Łubnicka (Zał. Nr 22). 

Dyskusji nie podjęto. 

Ad. 10) 

W tym punkcie sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za 2017 rok przedstawiła Pani Anna Łubnicka – członek Gminnej 

Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i poprosiła o pytania (Zał. 

Nr 23). 

Dyskusji nie podjęto. 

Ad. 11) 

W tym punkcie informację na temat opieki medycznej oraz funkcjonowania medycyny 

szkolnej w 2017 roku na terenie gminy Kołaki Kościelne przedstawiła przewodnicząca 

Komisji Oświaty Pani Jolanta Konopka (Zał. Nr 24). 

Ad. 12) 

W tym punkcie sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołakach 

Kościelnych za 2017 rok przedstawiła kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska (Zał. Nr 25). 

Dyskusji nie podjęto. 

Ad. 13) 

W tym punkcie ocenę zasobów pomocy społecznej za 2017 rok Gminy Kołaki Kościelne z 

upoważnienia Wójta Gminy przedstawiła kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska (Zał. Nr 

26). 

Dyskusji nie podjęto. 

Ad. 14) 
W tym punkcie kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska przedstawiła sprawozdanie z 

realizacji zadań w zakresie wspierania rodziny w Gminie Kołaki Kościelne za 2017 rok (Zał. 

Nr 27). 

Dyskusji nie podjęto. 

Ad. 15) 
W tym punkcie sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kołaki Kościelne za 2017 rok 

przedstawiła kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska (Zał. Nr 28). 

Ad. 16) 

W tym punkcie sprawozdanie z realizacji lokalnego programu pomocy społecznej „Program 

Aktywności Lokalnej dla Gminy Kołaki Kościelne” za 2017 rok przedstawiła kierownik OPS 

Pani Dorota Bogdańska (Zał. Nr 29). 

Ad. 17) 

W sprawach różnych Przewodnicząca Rady Pani Dorota Sobol podziękowała Panu sołtysowi 

Piotrowi Dębkowi – prezesowi stowarzyszenia „Moja Wieś” za zorganizowanie festynu, 

spotkań, również i mieszkańcom wsi za zaangażowanie. Środki, które z zdobyliście są 

przekazane na remont szkoły. Pogratulowała i życzyła powodzenia. 

Głos zabrał Piotr Dębek – sołtys wsi Zanie-Leśnica, który podziękowała w imieniu członków 

i mieszkańców za udział, pracownikom Gminy, którzy dużo pomogli nam w utworzeniu tego 

stowarzyszenia i funkcjonowania. 



Następnie głos zabrał Wójt Gminy Sylwester Jaworowski i przedstawił wniosek radnego Pana 

Szczepana Święckiego dotyczący budowy oświetlenia w miejscowości Gosie Duże, 

podpisany przez mieszkańców (Zał. Nr 30). Oświetlenie uliczne jest to zadanie własne gminy. 

Ja ten temat analizowałem i potwierdzam i podpisuje się również pod tym podaniem. Jest tam 

potrzeba wybudowania tego oświetlenia, jest to krótki odcinek. W dniu wczorajszym 

rozmawiałem z PGE w sprawie możliwości modernizacji oświetlenia w całej gminie, zmiany 

oświetlenia na ledowe. Niestety są to rozmowy bardzo trudne, ponieważ warunkiem zgody 

PGE na umieszczenie nowych urządzeń na ich słupach jest podpisanie umowy dzierżawy na 

te słupy a tak naprawdę te oświetlenie budowała kiedyś gmina. Starsi mieszkańcy pamiętają i 

gmina przekazywała to oświetlenie, ten majątek na własność PGE. Dzisiaj PGE chce za to 

dzierżawę. Oczywiście gmina ma do tego narzędzia, żeby zrekompensować to podwyższając 

stawki na zajęcie pasa drogowego, umieszczenie urządzeń w pasie drogowym, ale tu się 

zacznie wojna. Dopóki nie powstaną regulacje prawne odgórnie, PGE nie zmusi nas do 

płacenia dzierżawy za te słupy, a w tej chwili powstała taka możliwość dla nich, żeby teraz 

poszantażować troszkę. Także będziemy rozmawiać. A wracając do tej sprawy, uważam, że 

trzeba wyodrębnić środki, i tu kłaniam się do Pani księgowej. Zrobimy kosztorys, zobaczymy 

na ile nas stać i będę robił wszystko, żeby te oświetlenie wykonać. Jest to zadanie własne 

gminy i obowiązek, żeby każdy mieszkaniec czuł się bezpiecznie na drodze i miał 

oświetlenie. Następnie Pan Wójt zapytał, czy ktoś w sprawie tego wniosku chciałby zabrać 

głos. Radni nie zabierali głosu w tej sprawie. 

Następnie Pan Wójt rozdał obecnym na sali wykresy dotyczące wyników ostatnich 

egzaminów gimnazjalnych w Szkole Podstawowej w Kołakach Kościelnych. Jak widzicie 

poszczególne wykresy przedstawiają poszczególne wyniki z poszczególnych przedmiotów. 

Szkoła Kołaki Kościelne zajęła najwyższe, osiągnęła najwyższe wyniki w całym powiecie i 

przekraczając też w większości poziom krajowy. Takich wyników w tej szkole nie wiem, czy 

ktoś pamięta, że były takie wyniki. Uważam, że to jest dowód na to, że w szkole zachodzą 

dobre zmiany. Tych wyników nie trzeba komentować. To nie inwestycje, to nie pozyskane 

dotacje, to nie Wójt, to właśnie ci ludzie, którzy tutaj się uczą są najważniejsi i to będzie 

przyszłość gminy. Jak zostaną wychowani i jak zostaną wykształceni, taka będzie ta gmina. 

Na tym Pan Wójt zakończył ten temat. 

Następnie głos zabrał Pan Janusz Grodzki, były dyrektor szkoły i powiedział, że Pan Wójt 

trochę uprzedził moją wypowiedź. Chciałbym, żeby Pan też pokazał, jeżeli istnieje taka 

możliwość wyniki z poprzedniego roku, bo dlaczego mówimy teraz tylko o wynikach z roku 

2018? Ja mam podobny wykres, nie byłem przygotowany na to, żeby państwu przedstawić i 

muszę powiedzieć, że jest to prawda, ale nie jest to cała prawda, ponieważ w ubiegłym roku, 

wyniki były również dobre, także to zadziałało w tamtym roku. Przykro jest mi, że np. w 

publicznych wystąpieniach na zakończenie roku, tak jak Pani Przewodnicząca tutaj mówiła, 

nie mówi się o tym, a to byli uczniowie, którzy w tamtym roku zasłużyli na przynajmniej 

słowa uznania i pracę rodziców, bo to boli. To nie zadziało się w tym roku, to zaczęło 

funkcjonować. Istnieje coś takiego, jak sprawozdanie Okręgowej Komisji Egzaminacyjnej i 

odsyłam Państwa do internetu, tam są te wyniki, także to nie jest i wyłącznie tegoroczny 

sukces. Następnie zapytał Panią Przewodniczącą Rady – wielokrotnie pisałem pisma do 

wiadomości Rady Gminy i czy Pani przekazywała takie informacje, przekazywane na Pani 

ręce ode mnie. One były od 2017 roku od kwietnia, po tym audycie, który miał miejsce w 

placówce, gdzie chciałem spotkać się z Państwem Radnym i Komisją Oświaty, żeby 

wytłumaczyć, pokazać niespójności i nieprawdziwe zarzuty, które padły. Padło takie 

stwierdzenie, że ja nie zgłosiłem ucznia do subwencji, co skutkowało utratą tej subwencji 

częściowo i że w stosunku do mojej należy wyciągnąć konsekwencje w postaci zgłoszenia 

odpowiednim organom. To było w marcu 2017 r. Później było pismo do wiadomości Rady, 

skierowane na ręce Pani Przewodniczącej o wezwanie do usunięcia naruszenia prawa przez 



Pana Wójta poprzez niewłaściwe odwołanie mnie ze stanowiska i ostatnie pismo tutaj – 

wezwanie do respektowania prawa, które wiązało się z tym, że moim zdaniem, obecnie 

potwierdzone też wyrokiem, Pan Wójt powie, że jeszcze nieprawomocnym, ale wyrok ten 

mówi, że tak naprawdę Pan podejmował działania niezgodne z prawem. Czy Pani 

Przewodnicząca informowała Radę, bo ja szukając informacji w protokołach z posiedzeń 

komisji, protokołach posiedzeń Rady nie dotarłem, może przeoczyłem. Czy Pani 

przekazywała Radzie? 

Przewodnicząca Rady – czy Pan mi osobiście przekazywał wszystkie? Mam dyżury, mam 

swoje dyżury, zapraszam bardzo na dyżury i wtedy byśmy porozmawiali. Na wszystkim, co 

się opieraliśmy, to było na sprawozdaniu z ewaluacji, na tym się opieraliśmy z kontroli, z 

wyników. 

Pan Janusz Grodzki – ja nie muszę osobiście przekazywać, po to jest Poczta Polska, żeby 

docierały informacje na piśmie, formalnie złożone na ręce Przewodniczącej Rady. Czy 

Państwo radni byli poinformowani, czy nie. 

Przewodnicząca Rady – tak rozmawialiśmy, byli poinformowani. Czy kserowaliśmy pisma w 

załącznikach, kserowaliśmy? 

Pani Hanna Dąbrowska – wszystkich to nie, bo niektóre otrzymałam po czasie, np. po 

posiedzeniu komisji, albo później, gdzie pisałam datę, kiedy otrzymałam pismo. 

Przewodnicząca Rady – ale to było też do wiadomości wysyłane. 

Pan Janusz Grodzki – rozumiem, że Państwo radni otrzymaliście takie informacje. Drugie 

mam pytanie do Pana Wójta, bo tutaj padało stwierdzenie odnośnie gospodarki finansowej, 

szukania oszczędności, tak to jest prawda.  W momencie, kiedy byłem dyrektorem placówki, 

oszczędności były szukane – likwidacja stanowiska wicedyrektora, likwidacja stanowiska 

konserwatora, co w tej chwili wróciło. 

Pan Wójt – nie przypominam sobie, żebym zatrudnił konserwatora. 

Pan Janusz Grodzki – oficjalnie na zakończeniu roku szkolnego padło, nie mam wglądu do 

dokumentacji, ale na zakończeniu roku szkolnego oficjalnie pożegnany był pan konserwator. 

Mogło mnie to wprowadzić w błąd. Jeżeli mówimy o gospodarce finansowej, rzeczywiście 

pieniędzy nie ma, ja to też rozumiem. Jakie kroki prawne Pan podjął, jest Pan radca prawny, 

jeżeli coś jest nierzetelnie zrobione, czy są środki prawne, żeby przynajmniej część środków 

odzyskać? Audyt – wykazane są pewne punkty nieprawdziwe, czy istnieją kroku prawne, 

żeby np. od tej firmy spróbować za zapłacenie, za wykonanie usługi, jeżeli ona została 

nierzetelnie wykonana, czy Państwo nie podejmowaliście kroków, żeby odzyskać część tych 

pieniędzy? Przecież są to nieprawdziwe, źle sformułowane, np. że właśnie nie zgłoszenie do 

SIO, to są nierzetelne dane… 

Pan Wójt – Pan tylko cały czas jeden zarzut ma, obrazuje, jakby tam było wszystko źle… 

Pan Janusz Grodzki – a druga rzecz, tak naprawdę Pan naraża Gminę, brnąc w kolejne, 

organizując konkurs na stanowisko dyrektora. W wyroku, który zapadł, w ocenie Sądu. 10 

lipca będzie sprawa o kasacje tego pierwszego wyroku o odwołanie mnie ze stanowiska. NSA 

orzeknie i mieliśmy przyjemność spotkać się 29 maja sprawie w sprawie konkursu i padło 

tam takie pytanie, co Pan zrobi, gdy się okaże, że kasacja zostanie odrzucona, Pan pamięta, co 

Pan powiedział wtedy? 

Pan Wójt – odpowiedź czysto teoretyczna. 

Pan Janusz Grodzki – że będzie dwóch dyrektorów. 

Pan Wójt – nie dopuszczę do tego. 

Pan Janusz Grodzki – ale to jest narażenie tak naprawdę… 

Głos zabrał radca prawny Grzegorz Krawczyk – reprezentuję tutaj organ, w związku z tym 

wydaje się zasadne, żebym ja odpowiedział na to pytanie. Cały czas Pan tu podkreśla, ale 

proszę wziąć po uwagę, że ja reprezentuję jedną ze stron i obowiązuje mnie też tajemnica 

radcowska. W związku z tym nie będę mógł tak szczegółowo odpowiedzieć na jakieś 



konkretne pytania, natomiast w tym momencie troszeczkę nie rozumiem tej obecnej sytuacji. 

Proszę zwrócić uwagę, obecnie mamy spór prawny, który jest rozpatrywany przez sądy 

administracyjne. Jeszcze przed prawomocnymi wyrokami Pan tutaj chce cytować wyroki, Pan 

chce wskazywać tutaj, że ma Pan rację. Pan jest reprezentowany przez profesjonalnego 

pełnomocnika, zarówno w jednej jak i w drugiej sprawie. Wydaje się, że nie na miejscu jest 

przed ogłoszeniem prawomocnego wyroku, wskazywanie, nie ulega wątpliwości, że tutaj 

lokalnej społeczności, że tutaj jakieś nieprawidłowości wykonał Pan Wójt, czy tutaj naraża. 

Proszę odpowiedzieć na pytanie, czy przed tym zarzucaniem, które wydał Pan Wójt, miał 

obowiązek również poprosić jakiś określony organ, który mógł się wypowiedzieć, czy 

rzeczywiście są przesłanki do tego, żeby Pana odwołać? 

Pan Janusz Grodzki – nie rozumiem pytania. 

Radca prawny – chodzi o to, czy była konieczność wystąpienia do Kuratora Oświaty i jaka 

była ta opinia Kuratora Oświaty? 

Pan Janusz Grodzki – była opinia pozytywna tylko… 

Radca prawny – korzystna dla Pana? 

Pan Janusz Grodzki – nie, dla Pana Wójta. 

Pan Wójt – jak dla Pana Wójta? 

Przewodnicząca Rady – jak dla Pana Wójta? 

Pan Wójt – Pan się myli, ja z Panem. 

Pan Janusz Grodzki – co nie znaczy, że w świetle wyroków… 

Radca prawny – nieprawomocnych. 

Pan Janusz Grodzki – wrócimy do tej rozmowy tak naprawdę, ja chciałbym tak hipotetycznie 

dowiedzieć się, jaka będzie decyzja Pana Wójta po 10 lipca? 

Radca prawny – poczekajmy do 10 lipca, czy to rozstrzygnięcie zostanie utrzymane? 

Pan Janusz Grodzki – Pan zna orzecznictwo NSA w takich sprawach. 

Radca prawny – jak powiedziałem, nie mogę w szczegóły się wdawać, ale czy Pan się 

zapoznał z naszą odpowiedzią na Pana skargę do WSA? 

Pan Janusz Grodzki – tak. 

Radca prawny – czy tam było podawane orzecznictwo NSA, wskazującą naszą rację i 

wzmacniającą naszą argumentację? Zna Pan, to skąd to pytanie? Tutaj mamy spór w sądzie 

administracyjnym i ten sąd jest do rozstrzygnięcia. Proszę nie być też pewnym, czy 

rozstrzygnięcie NSA, bardzo często, wyroki II instancji są o 180 stopni… 

Głos zabrał Piotr Dębek – sołtys wsi Zanie Leśnica – nie żebym obstawał tu za Panem 

Grodzkim, ale to działa w dwóch kierunkach. Pan twierdzi tu, że „nie bądź Pan taki pewny”, 

to oddziaływuje też w drugą stronę i nie bądź też Pan taki pewny! I Ty nie bądź taki pewny i 

tak samo Pan Grodzki nie bądź taki pewny! Po 10 możecie dyskutować. 

Ogólna dyskusja. 

Przewodnicząca Rady – dla mnie osobiście to jest walka o stołek, my walczymy o dobro 

naszych dzieci, tendencje spadkowe, były wykresy na którejś z sesji, były od wielu lat, 

chodziły moje córki do szkoły tutaj, były wyniki za Pana poprzedniego dyrektora wysokie, 

nagle był spadek po przejęciu Pana. Pytałam się, dlaczego, dzieci mamy coraz głupsze, 

niemożliwe, nie wiem czemu tak się działo, cały czas były tendencje spadkowe, nigdy nie 

było tendencji zwyżkowej. Zaniedbania w tej szkole, taki budynek zniszczony, że obraz 

nędzy i rozpaczy był wtedy. Wiemy co Kuratorium nam pisało, wyniki Pana pracy mam od 

Kuratora, ewaluacja, była szkoła poniżej do zamknięcia kwalifikowała się już. 

Pan Wójt – odnośnie wyników tamtorocznych, wspaniałych, jak Pan dyrektor przedstawił, 

chciałbym powiedzieć i przypomnieć, za rządów Pana dyrektora Grodzkiego wprowadzono 

dwa programy naprawcze, które po kontroli Kuratorium Oświaty w Białymstoku, po dwóch 

kontrolach okazało się, że nie są wprowadzane w sposób dostateczny, jaki zakładał plan 

wprowadzania tych wyników. To wszystko spowodowało, i wyniki tej kontroli Kuratorium, ja 



mogę nawet zostawić ten audyt, może tam jakiś jeden błąd powstał, co Pan wyolbrzymia, ale 

tak nie było. Ale po dwóch kontrolach Kuratorium, po stwierdzeniu nieprawidłowości, 

wystąpiłem do Kuratorium, bo takie jest prawo o zgodę na odwołanie Pana dyrektora. 

Kuratorium nie musi odpowiadać, co konsekwencją tego po 30 dniach jest taka cicha zgoda. 

Ale wręcz przeciwnie Kuratorium odpisało, na piśmie potwierdziło mi, że opiniuje 

pozytywnie zwolnienie Pana dyrektora z tego stanowiska. 

Następnie głos zabrał Pan Andrzej Misiewicz – były komendant OSP: na poprzedniej sesji 

zostałem wywołany do tablicy, bo prosiłem Panią Przewodniczącą, bo chciałbym poznać 

budżet dla straży, a z tego wyszło w ogóle coś innego. I Pana Wójta powiedzenie, że się źle 

współpracuje ze strażą, a przeważnie z moją osobą. Jest tu co roku czytane audyt o 

współpracy z organizacjami pozarządowymi, wszędzie pisze, że jest bardzo dobrze. Straż 

nigdy się nie uchylała od żadnej współpracy z jakąkolwiek organizacją, czy na każde 

wezwanie. Straż jest zawsze dla ludzi. Druga rzecz, powiedziane było o stanowisku kierowcy, 

stanowisko kierowcy zostało zlikwidowane a kierowca nie przeszedł na zasłużoną emeryturę, 

tylko na zasiłek dla bezrobotnych i co miesiąc jeździ do Zambrowa, gdzie jeszcze będzie 

musiał podjąć pracę, bo ma 62 lata. To jest jedna prawda. Druga prawda, z pozyskaniem 

samochodu – to nie jest samochód Urzędu Gminy, myśmy razem z Panem Wójtem pisali do 

różnych instytucji począwszy od Ministerstwa, Komendanta Głównego, do wszystkich…. 

Mam rozkaz Komendanta Głównego PSP o przekazaniu samochodu z Komendy Powiatowej 

w Koninie w maju 16 roku. To ten błąd zrobiłem po prostu, że pojechałem do Komendy 

Powiatowej i zapytałem, co z tym rozkazem zrobić? Odpowiedzieli; a poczekajmy, przyjedzie 

Zieliński i na święto strażackie to może przekaże. Przyjechał, zobaczył, że to nie on przekazał 

tylko Komendant Główny, a do Komendanta Głównego jeździłem z Panem Gosiewskim, 

prosiłem, żeby może dzisiaj przyszedł i to potwierdził, ale jest w sanatorium i wraca w 

niedzielę. Doszły do Komendy jakieś informacje, że  wstrzymano przekazanie. Nie 

uzyskałem informację, dlaczego wstrzymano te przekazanie. Ten samochód, co Pan Wójt 

napisał pismo było z października, który żeśmy dostali, to jest de facto musztarda po obiedzie, 

bo rozkazem był przekazany z Kędzierzyna Koźle do Białegostoku, w Białymstoku stał dwa 

miesiące, czekał na przekazanie do naszej jednostki…… Po drugie na poprzedniej Radzie Pan 

Wójt miał do mnie pretensje, towarzysko się  możemy nie lubić, ale przyzna Pan, że jeśli 

został Pan Wójtem przyszedłem do Pana i powiedziałem, że nie jest Pan moim faworytem 

jako Wójt i rezygnuję ze swego stanowiska, żeby ktoś drugi został i współpraca Pana Wójta 

ze strażą będzie wzorowa, lepsza niż była wcześniej. Jeszcze jedno pytanie – poprzednia Rada 

Gminy przekazała 200 tys. z WAT-u na zakup samochodu, jest część członków z tamtej 

poprzedniej Rady, ale później po rozmowie z Panem Wójtem i z ówczesnym komendantem 

Bączykiem doszliśmy do wniosku, że nie będziemy pozyskiwać tego samochodu, bo nam jest 

niepotrzebny, postaramy się pozyskać używany. To Gmina zabezpieczyła 80 tys. na ten 

używany samochód, mam te pismo, które napisaliśmy do Komendanta Głównego. 

Komendant Główny odpisał, że jeżeli Zambrów dostanie nowy samochód, to dostaniemy ten 

z Zambrowa. Ale Zambrów nie zebrał odpowiednich środków, nie dostali tego samochodu, 

dostają albo w tym roku, albo na początku następnego. No sprawa poszła znów politycznie. 

Byliśmy u Komendanta Głównego z Panem Gosiewskim i z Panem Buczyńskim i powiedział, 

że dotrzyma słowo oficerskie i ten samochód żeśmy dostali. I druga rzecz, 20 tys. Pan Wójt 

mówi, że załatwił, nie może źle powiedziałem, tylko że straż dostała z, było tam przekazanie 

samochodu do naszej jednostki. Podszedł do mnie Komendant z Ministrem Zielińskim i 

Minister Zieliński powiedział, że samochód przyszedł z doposażeniem. Ja powiedziałem do 

Ministra, że zaszła pomyłka, samochód jest niedoposażony i on przeprosił, że ktoś go 

wprowadził w błąd, proszę pisać podanie – dofinansujemy 20 tys. I taka była kolej rzeczy. Na 

tym zakończył Pan Komendant wystąpienie. 



Głos zabrał Pan Wójt – chciałbym skomentować, to co powiedział Pan Komendant, przede 

wszystkim, to jest dowód na to, że ta współpraca się nie układa. Pan Komendant nie potrafi 

docenić tego, że moje starania doprowadziły do tego, że dostaliście ten samochód a potem te 

20 tyś. na doposażenie a na dowód tego jest, to jest wszystko nagrane na uroczystości 

przekazania tego samochodu, co powiedział Pan Minister, że to po moich staraniach, po 

moich pismach, po moich spotkaniach z Panem Ministrem. Jedno napisałem i kilkakrotnie się 

spotkałem, co Pan Mister wszem i wobec powiedział, a Pan mówi, że to nieprawda. Pan był 

nawet. Ja Panu przypomnę, że przy przekazaniu samochodu, nawet nie wzięty był Pan pod 

uwagę, żeby otrzymać dowód rejestracyjny. 

Ogólna dyskusja. 

Dalej kontynuował Pan Wójt – to jest dowód na to, że nie opłaca się i nie będę już więcej 

nerwów szarpał ani starał się, nic poza tym, do czego zobowiązuje mnie prawo na rzecz OSP 

Kołaki Kościelne. Są jeszcze inne jednostki, którym oczywiście z chęcią,  bo tam jest 

wdzięczność, będę pomagał. Druga sprawa, jeśli chodzi o kierowcę, tu Pan znowu fałszywy 

zarzut kieruje wobec mnie, że został zwolniony, został zlikwidowany i tego typu rzeczy. Pan 

kierowca nie przeszedł badań wszystkich lekarskich, bo jest chorym człowiekiem i to dla jego 

zdrowia było dobrze dla niego, że poprosił mnie o zwolnienie go z pracy. I po to, żeby 

przeszedł na wcześniejszą emeryturę, Pan mówi że nie jest na wcześniejszej emeryturze, jest 

na wcześniejszej emeryturze, chwilą likwidacji stanowiska przysługuje mu takie świadczenie 

i proszę nie mówić o kimś bez kogoś, żeby Pan tu był powiedziałby zupełnie co innego, co 

Pan. 

Pan Misiewicz Andrzej – byłem wczoraj u niego……. Dostałem pismo, że został zwolniony 

Dąbrowski, nie jestem w stanie sam zabezpieczyć terenu gminy. Pan powiedział, że załatwi 

kierowców, czy tam zatrudni. Pan nie wiedział, co kierowca musi mieć, żeby zostać 

zatrudniony. To nie starczy, żeby mieć dwójkę i można w straży jeździć. Napisał Pan pismo 

do Komendanta Powiatowego, gdzie Komendant Powiatowy odpisał, że jest to umowa 

trójstronna między Gminą, strażą a Komendą, że Gmina finansuje działalność straży, straż 

zapewnia opiekę osobową i Pan napisał takie pismo, że ja mam znaleźć kierowcę. Tych 

kierowców znalazłem szybko i współpraca układa się dobrze. Dwóch kierowców na umowę 

zlecenie, ale to nie Pan załatwił tych kierowców, tylko ja Panu wskazałem, razem żeśmy 

rozmawiali………. 

Pan Wójt – Panie Komendancie, to do Pana należy, zgodnie ze statutem straży zapewnienie, 

jak Pan przed chwilą powiedział, obsługi samochodu i całej brygady, łącznie z kierowcą. Do 

mnie natomiast należy zabezpieczenie środków na straż pożarną. Ale nigdzie nie jest 

zapisane, że ja mam zatrudniać kierowców. To jest ogólna przyjęta dobra wola Gminy i 

wszędzie są różne stawki i nie ma powiedziane, że ja mam zatrudnić czterech, pięciu czy 

dziesięciu. Ja zatrudniam kierowców z dobrej własnej woli do waszych potrzeb, dostosowuję 

zatrudnienie do waszych potrzeb. Jeszcze raz podkreślam, do obowiązków żadnych gmin nie 

jest zatrudnianie i płacenie kierowcom. Tylko za szkolenia, za udział w akcjach, za 

umundurowanie, ubezpieczenie samochodu. W tej chwili kierowcy są zatrudnieni nie na 

umowę o pracę a na umowę zlecenie. 

Ogólna dyskusja. 

Pan Misiewicz Andrzej – to co Pan mówił o szkoleniach, wyjazdach Urząd Gminy nie płaci 

za szkolenia strażakom, gdzie w tym piśmie do Komendanta PSP napisał Pan, że Gmina 

wywiązuje się ze szkoleń. Ja rozmawiałem z Panem parokrotnie, żeby te stawki albo 

zaktualizować, albo zmniejszyć, bo za szkolenie jest 12 zł i może jest za duża a strażak nie 

może wg prawa, Pan prawnik jest,  zrzec się ekwiwalentu za wyjazd czy za szkolenie. To mu 

się po prostu należy. Rada Gminy przyjęła taką uchwałę o takich stawkach i prosiłem żeby 

zmniejszyć, bo jak szkolenie podstawowe ma 80 godzin, to trzeba by było zapłacić osiemset, 

czy tysiąc złotych. Zostało to i się nie wypłaca. 



Do tego tematu odniósł się Pan Wójt – tutaj Wójt nie musi kierować wszystkich strażaków na 

szkolenia. Oczywiście, zgodnie z uchwałą musi płacić im za te szkolenia. Pan Komendant 

kieruje kilkadziesiąt osób na szkolenie. Na kilkudziesięciodniowe szkolenie, gdzie Gminę by 

kosztowało kilkanaście tysięcy, to jest naprawdę coś niedorzecznego, moim zdaniem. Jeżeli 

jest umowa między nami, że jeśli chcecie, idźcie na te szkolenie, ja skieruję, ale  nie mogę 

zapłacić, ponieważ jest to za dużo, wy nie musicie tych szkoleń. Mamy podstawową brygadę 

w każdej jednostce, gdzie każdy jest wyszkolony. U Pana jest 60 ochotników strażaków, ja 

nie widziałem jeszcze pełnego kompletu na uroczystościach gminnych, Kościelnych. Jeżeli 

jest impreza strażacka, to są chyba wszyscy. Jeszcze raz podkreślam, że na szkolenia nie 

muszę wysyłać wszystkich. Wy macie już pełne szkolenia, macie komplet i żadnych szkoleń 

w tym roku więcej nie będzie. 

Pan Misiewicz Andrzej – dlatego chciałem, żeby się zapytać i z tamtej sesji te pytania 

dotyczyło, po co tam te jakieś żale, jaki jest fundusz straży? Jak Pan mówi gmina nie musi 

zatrudniać kierowców, niektóre gminy po prostu rocznie dają dla straży jakąś pulę i sobie 

radźcie. Dużo gmin w Polsce może sama zatrudniać kierowców, czy inne rzeczy. Jest fundusz 

ustalony przez Radę Gminy i sobie gospodarzcie jak chcecie. 

Pan Wójt przedstawił zestawienie odnośnie straży: w Gminie Zambrów jest 11 jednostek i na 

wynagrodzenie kierowców w tamtym roku Wójt wydał 101 tys. U nas jest jedna jednostka, 

którym płacimy i płaciliśmy ekwiwalent – było to do tej pory 60 tys. W tej chwili okrojone 

jest to do 28 tys. zł. 

Pan Misiewicz Andrzej zapytał, czy te 80 tys., które było w budżecie gminy do tej pory na 

samochód jest, czy już tych pieniędzy nie ma. 

Pani Skarbnik – nie ma. 

Pan Andrzej Misiewicz – w lutym pisaliśmy do Wojewódzkiego Funduszu projekt na 

doposażenie samochodu na 8 tys. i trzeba tam było trzy tysiące z kawałeczkiem dołożyć. 

Ostatnio Pan Wójt powiedział mi taką wersję, że jeśli nigdzie nie znajdziemy tych pieniędzy 

to postaramy się dołożyć i bardzo dziękuję. Straż zawsze jest, była i będzie dla ludzi i od 

żadnych prac nigdy się nie uchyla. Od iluś lat mamy 26 członków, którzy wyjeżdżają, np. 

ostatnio na warsztaty medyczne, które naprawdę bardzo dużo dają. W tym roku 

wyjeżdżaliśmy 30 razy i ludzie muszą mieć szkolenia. 

Pan Wójt – Pan tutaj próbuje umniejszyć zasług OSP, bo nawet nie jestem w stanie określić i 

pokazać, jakie naprawdę są ich zasługi. Odnośnie tego wniosku, który Pan składał w 

Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska, Pan tego ze mną nie konsultował, wiedząc to, 

że będzie potrzebny wkład własny. Ja z wielu inwestycji rezygnuję, ponieważ mam 

informację od Pani księgowej, że nie mamy na wkład własny i musimy zrezygnować z 

inwestycji. Pan sobie wydaje nasze pieniądze zaocznie. Powiedziałem, że jeżeli będzie taka 

możliwość, znajdziemy te pieniądze. Na dzień dzisiejszy nie widzę takiej możliwości. 

Pan Andrzej Misiewicz – w tym wniosku ja nie napisałem, że dofinansowuje Urząd Gminy, 

bo gdybym napisał wcześniej, to byśmy dostali 21 punktów a tak dostaliśmy 17 a tak ten 

wniosek przeszedł, bez dofinansowania z Urzędu Gminy, dlatego się zapytałem, żeby radni i 

wszyscy mieli świadomość, co się dzieje, bo dla jednej jednostki jest na 20 mundurów a w 

tym roku prosiłem o jeden mundur i nie ma pieniędzy. To takie traktowanie straży przez 

pryzmat prezesa, bo się go nie lubi. 

Ogólna dyskusja. 

Głos zabrał sołtys wsi Kossaki Borowe Wojciech Kossakowski zapytał Przewodniczącej 

Rady Gminy – kto odpowiada za bezpieczeństwo Gminy – powodzie, pożary, wypadki, kto 

odpowiada? 

Pani Przewodnicząca – Gmina odpowiada. 

Pan Wojciech Kossakowski – to dlaczego walczycie między sobą, strażacy jeździli 

wypompowywać po wsiach wodę, co wy chcecie? 



Radna Jadwiga Żabińska – czy ktoś coś chce? 

Pan Wojciech Kossakowski – ja słyszę. 

Ogólna dyskusja. 

Następnie Pani Hanna Dąbrowska zapytała Pana dyrektora, odnośnie wcześniejszego pytania 

o wnioski, które Pan złożył, gdyż dokładnie nie zrozumiała – czy o wszystkie wnioski czy o 

konkretne? 

Pan dyrektor odpowiedział, że o te konkretne trzy wnioski. 

Pani Hanna Dąbrowska – muszę sprawdzić, bo nie pamiętam i dam odpowiedź. 

Następnie sołtys wsi Ćwikły Krajewo Pan Andrzej Długoborski zapytał – jaki jest powód 

obniżenia podatku, bo nie rozumiem brana jest cena żyta, która jest podstawą a nie podatku i 

czy jest jakieś obligo zmuszenia gminy do maksymalnej stawki podatku? Panie radco? 

Radca prawny – nie ma. 

Pan Andrzej Długoborski – to dlaczego jest używany termin „straty” w sprawozdaniu Pana 

Przewodniczącego? 

Radca prawny – gmina traci poprzez tą obniżkę. 

Pan Andrzej Długoborski – ale od czego obniżkę? Radca mówi, że nie ma obligo 

maksymalnego podatku. Jeśli jest zniżenie pułapu, to nie jest to łaskawość Rady. 

Pan Wójt – ale to jest łaskawość Rady, Ministerstwo określa górne granice a Rada określa ile 

opuścić. Może ustalić górne granice cen żyta. 

Ogólna dyskusja. 

Następnie radny Janusz Podbielski zwrócił uwagę, że w pasie drogi powiatowej leżą 

kamienie, żeby je usunąć. 

Pan Wójt – proszę złożyć do mnie pismo i ja zwrócę się do Powiatu? 

Pan Andrzej Misiewicz zapytał – czy za równiarkę płaci gmina?  

Pan Wójt – tak. 

Pan Andrzej Misiewicz – bo jechałem do Kossak i tylko podrapane… 

Ogólna dyskusja. 

Pan Wójt – sołtys podpisuje. 

Sołtys wsi Gosie Duże – nikt nie podpisuje, nikt się do mnie nie zgłaszał a te porównania nic 

absolutnie nie dają. 

Ogólna dyskusja. 

Ad. 18) 

Przewodnicząca Rady podziękowała i zamknęła obrady XXV sesji Rady Gminy. 
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